

No. 27531. Multilateral

CONVENTION ON THE RIGHTS OF THE CHILD. NEW YORK, 20 NOVEMBER 1989 [*United Nations, Treaty Series, vol. 1577, I-27531.*]

OPTIONAL PROTOCOL TO THE CONVENTION ON THE RIGHTS OF THE CHILD ON THE INVOLVEMENT OF CHILDREN IN ARMED CONFLICT. NEW YORK, 25 MAY 2000 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2173, A-27531.*]

*MODIFICATION OF DECLARATION UNDER ARTICLE 3 (2)**

Montenegro

*Notification deposited with the Secretary-General of the United Nations:
5 February 2020*

Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 5 February 2020

**No UNTS volume number has yet been determined for this record.*

N° 27531. Multilatéral

CONVENTION RELATIVE AUX DROITS DE L'ENFANT. NEW YORK, 20 NOVEMBRE 1989 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 1577, I-27531.*]

PROTOCOLE FACULTATIF À LA CONVENTION RELATIVE AUX DROITS DE L'ENFANT, CONCERNANT L'IMPLICATION D'ENFANTS DANS LES CONFLITS ARMÉS. NEW YORK, 25 MAI 2000 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2173, A-27531.*]

*MODIFICATION DE DÉCLARATION EN VERTU DU PARAGRAPHE 2 DE L'ARTICLE 3**

Monténégro

Dépôt de la notification auprès du Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies : 5 février 2020

Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 5 février 2020

**Le numéro de volume RTNU n'a pas encore été établie pour ce dossier.*

[ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS]

Montenegro does not impose mandatory military service. The minimum age at which Montenegro will permit voluntary recruitment into Montenegro Armed Forces is 18 years. Military obligation for Montenegrin citizens starts from the age of 18 and ends at the end of the year in which they turn 60 years. They could be called to perform military service in time of peace and in case of state of war or state of emergency. This obligation is prescribed by the Law on Defence ('Official Gazette of Montenegro', N° 46/19) and the Law on the Armed Forces ('Official Gazette of Montenegro', N° 34/2019).

[TRANSLATION – TRADUCTION]

Le Monténégro n'impose pas de service militaire obligatoire. L'âge minimum à partir duquel le Monténégro autorise l'engagement volontaire dans les forces armées du Monténégro est de 18 ans. Les obligations militaires pour les citoyens monténégrins commencent à partir de l'âge de 18 ans et se terminent à la fin de l'année au cours de laquelle ils atteignent 60 ans. Ils peuvent être appelés à effectuer leur service militaire en temps de paix et en cas d'état de guerre ou d'état d'urgence. Cette obligation est prévue par la Loi sur la défense (« Gazette officielle du Monténégro », n° 46/19) et la Loi sur les forces armées (« Gazette officielle du Monténégro », n° 34/2019).